

## MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, MARCH 5, 1974

(1)

[Text]

The Standing Committee on External Affairs and National Defence met this day at 4:00 o'clock p.m., for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Mr. Béchard, Miss Bégin, Messrs. Brewin, Corbin, Crouse, Cullen, Cyr, Danson, Dupras, Fairweather, Haliburton, Hamilton (*Swift Current-Maple Creek*), Harney, Hopkins, Lachance, Langlois, Laprise, Macquarrie, Mrs. Morin, Messrs. McCain, McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Nielsen, Patterson, Stewart (*Marquette*) and Wagner.

Other Members present: Messrs. Barnett and Kempling.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

Mr. Cyr, seconded by Mr. Wagner, moved,—That Mr. Lachance do take the Chair of this Committee as Chairman.

The question being put on the said motion, it was agreed to and Mr. Lachance was invited to take the Chair.

Mr. Lachance thanked the members of the Committee for the honour bestowed upon him and called for a motion to elect a Vice-Chairman.

On motion of Mr. Fairweather, seconded by Mr. Béchard, Mr. Danson was appointed Vice-Chairman of the Committee.

Mr. Nielsen moved,—That three Liberal representatives, three Progressive Conservative representatives, one representative from the New Democratic Party and one representative from the Social Credit do compose the Subcommittee on Agenda and Procedure.

After debate, the motion was agreed to on the following division:

## YEAS

Messrs.

Brewin	Macquarrie
Crouse	McCain
Fairweather	McKinnon
Haliburton	Munro
Hamilton	( <i>Esquimalt-Saanich</i> )
( <i>Swift Current- Maple Creek</i> )	Patterson
Nielsen	Stewart ( <i>Marquette</i> )
	Wagner—13.

## NAYS

Messrs.

Béchard	Dupras
Bégin (Miss)	Harney
Corbin	Hopkins
Cullen	Langlois
Cyr	Laprise
Danson	Morin (Mrs.)—12.

Mr. Cullen moved,—That the Committee print 1000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence and as a supplementary issue, an Index prepared by the Library of Parliament.

## PROCÈS-VERBAUX

LE MARDI 5 MARS 1974

(1)

[Texte]

Le Comité permanent des affaires extérieures et de la défense nationale tient aujourd'hui à 4 heures de l'après-midi sa séance d'organisation.

Membres du comité présents: M. Béchard, M<sup>lle</sup> Bégin, MM. Brewin, Corbin, Crouse, Cullen, Cyr, Danson, Dupras, Fairweather, Haliburton, Hamilton (*Swift Current-Maple Creek*), Harney, Hopkins, Lachance, Langlois, Laprise, Macquarrie, M<sup>me</sup> Morin, MM. McCain, McKinnon, Munro (*Esquimalt-Saanich*), Nielsen, Patterson, Stewart (*Marquette*) et Wagner.

Autres députés présents: MM. Barnett et Kempling.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président.

M. Cyr propose, appuyé par M. Wagner, que M. Lachance soit nommé président du Comité.

La motion, mise aux voix, est agréée et M. Lachance est invité à prendre place au fauteuil.

M. Lachance remercie les membres du Comité de l'honneur qu'on lui fait, puis demande que l'on propose quelqu'un pour la vice-présidence.

Sur motion de M. Fairweather, appuyé par M. Béchard, M. Danson est nommé vice-président du Comité.

M. Nielsen propose,—Que trois membres libéraux, trois membres conservateurs, un membre du Nouveau parti démocratique et un membre du Parti Crédit Social du Canada, forment le sous-comité du programme et de la procédure.

Après le débat la motion, mise aux voix, est agréée par le vote suivant:

## POUR

Messieurs

Brewin	Macquarrie
Crouse	McCain
Fairweather	McKinnon
Haliburton	Munro
Hamilton	( <i>Esquimalt-Saanich</i> )
( <i>Swift Current- Maple Creek</i> )	Patterson
Nielsen	Stewart ( <i>Marquette</i> )
	Wagner—13.

## CONTRE

Messieurs

Béchard	Dupras
Bégin (M <sup>lle</sup> )	Harney
Corbin	Hopkins
Cullen	Langlois
Cyr	Laprise
Danson	Morin (M <sup>me</sup> )—12.

M. Cullen propose,—Que le Comité fasse imprimer 1000 exemplaires des Procès-verbaux et Témoignages et, à titre de supplément, un index préparé par la Bibliothèque du Parlement.